
Ældrerådet 
Sorø kommune

Referat fra Ældrerådsmøde den 5. april 2023 kl. 13.00
Kaarsbergcentret,  Absalonstuen

Medlemmer: Karin Christensen, Vagn Egekjær, Flemming Greve, Jørgen List Kristensen, 
Marianne Krüth, Egon Madsen, Zenia Nielsen, Ida Laustsen, Inge Mortensen.

Fraværende: 
Referat nr. 6
Referent: Inge Mortensen

Sagsfremstilling Behandling/ beslutning

47:Orientering fra Ældreområdet ved 
     Annette Homilius og Pia Nyborg

Orienterede om sag vedrørende ældrerådets 
økonomi. Der undersøges om de 2 konti kan
lægges sammen til en konto.
Vi afventer svar efter påske.
Sorø kommunes hjemmeside er trådt i kraft.
Venteliste til plejecentre vil blive fremsendt 
x 1 kvartalet til socialudvalget.
Der er en stigning på vederlagsfri 
fysioterapi.
Etablering af små teams i hjemmeplejen.
Administration udarbejder et oplæg som 
skal forelægges de politiske udvalg. Evt. 
opstart i 2024.
Påbud i hjemmeplejen Dianalund, er 
ophævet.
Drøftet plejeboliganalysen  bla. Forslag til 
nedlæggelse af Slaglille  og Lynge 
plejecenter .
Oplægget er sendt videre til 
økonomiudvalget og kommunalbestyrelsen.
Der er meget utilfredshed med lukning af 
Slaglille plejecenter. 
Der afholdes beboer pårørende møde den 
12.4.23 kl. 18.30 på Slaglille plejecenter.

48:Valg af ordstyrer 
      

Flemming Greve

49:Godkendelse a f dagsorden Godkendt

 50:Underskrive referat fra den 1.3.23 og
      den 15.3.23

Underskrevet.



51:Orientering fra formanden Orienterede  fra formandsmøde i Ringsted.
Gode forslag var: møde med borgmester x 2
årlig
gennemgå dagsorden  til politiske møder og 
evt. fremsende kommentarer dertil inden 
mødets afholdelse.
Egon og Zenia deltog i Trafikmøde i 
Stenlille som omhandlede bustrafik og 
flexture.
Dansk Ældreråd opfordrer til oprettelse af 
Pårørenderåd på plejecentre.
Der arbejdes på nyt valgsystem til det næste
valg til ældrerådet.

52:Orientering fra medlemmerne Jørgen orienterede om næste temadag som 
muligvis bliver tur til Cafè på Knud Lavard 
centret i Ringsted.
Karin orienterede fra Holbergcentret :
Der er et godt samarbejde
Fysioterapeut og ergoterapeut er stoppet 
(besparelser) Personalet skal nu tage over på
disse vigtige opgaver. Konsekvenser?

53:Ældrerådets økonomi Økonomirapport er sendt til alle.

54:Tilbagemelding fra Lars Schmidt  
     vedrørende ældrerådets økonomi.

Afventer svar 

55:Socialudvalgsmøde den 27.3.23 
     referat

Er gennemgået

56:Drøfte nedsættelse af arbejdsgrupper Kostgruppen: Karin og Marianne
Udflugtsgruppen:Ida, Egon, Vagn og 
Flemming.
Budgetgruppen: Egon Jørgen og Inge
1. oktobergruppe er ikke nedsat. Afventer.

57:Sommerudflugt Der er ikke afsat økonomi til udflugt for de 
ældre i 2023.

58:Gennemgå besluttede besparelser på 
     ældreområdet / konsekvenser.

Afventer tilbagemeldinger.
Drøftes på næste møde.

59:Budgetønsker 2024 Ekstraordinært møde afholdes den 17.4. kl. 



Deadline 1.5.23 14.00 på Kaarsbergcentret.
Zenia bestiller lokale.

60: Punkter til næste møde: Konsekvenser på besluttede besparelser
Gennemgang af kommunens nye 
hjemmeside.

61:Evt. -


